
P L A N I N S K I V E S T N I K 

večji hodnik in sanitarije. Leta 1995 
je društvo kočo obnovilo in razširilo 
jedilnico, končno pa je prišlo do 
ureditve okolice koče, kar smo pro
slavili oktobra 1997. 
Pod peto točko želim strniti še 
nekatere za društvo pomembne 
dejavnosti in dogodke: 
• Alpinistična dejavnost se je priče
la leta 1974 s plezalno šolo, alpini
stični odsek pa je bil ustanovljen 
leta 1970 v Tumovi koči na Slav-
niku. Njegov prvi vodja je postal 
Sandi Blazina. Trenutno šteje od
sek 12 članov, vodi ga Fulvij Živec 
in deluje po svojem programu dela. 
• Obalni planinci smo se razmero
ma pozno vključili v označevanje 
planinskih poti - šele leta 1954, ko 
je bila nadelana in opisana pot od 
Ankarana prek Slavnika do Mar-
kovščine (del Slovenske planinske 
transverzale). Označevanje planin
skih in tudi pohodnih poti v zaledje 
Slovenske Istre se je pričelo šele 
po letu 1978, se intenzivneje na

daljevalo v letih 1984 do 1989 in 
1994 do 1995. Pri trasiranju in 
markiranju planinskih poti, ki vodijo 
mimo naravnih lepot in kulturnih 
spomenikov, je sodelovalo več 
markacistov, članov OPD, ki so še 
danes aktivni v delu društva. 
• Da bi približali Slavnik obalnim 
planincem, je društvo leta 1978 
uvedlo akcijo Množični pohod na 
Slavnik. 
• Strasirali in označili smo tudi 
bližnjo planinsko Lovrečičevo pot 
Kampel-Pomjan-Kampel. 
• Društvo je preko medijev sproti 
seznanjalo javnost s svojim delom. 
• Ob 30. obletnici je izdalo prvo 
Kroniko, ob 40-letnici pa drugo. 
• Poleg obnavljanja koče smo sku
paj s krajani Podgorja dosegli, da 
so zasuli jamo, predvideno za po
stavitev radarja (1997). 
• S pomočjo Planinske zveze Slo
venije smo izdali planinski vodnik 
»Slovenska Istra, Čičarija, Brkini in 
Kras«, na katerega smo zelo pono
sni. 
• Posebno aktivna je izletniška 
dejavnost društva, ki jo uspešno 
vodi Vladka Stranščak. 
• 13. maja 1995 smo ustanovili ko
lesarsko sekcijo, ki jo vodi Aldo Zu-
bin. 
• Mladinski odsek nadaljuje tradi
cijo prejšnjih let in uspešno opravlja 
planinsko vzgojno dejavnost. Za
sluge za to imajo MV in mentorji, ki 
skupaj z načelnico Eriko Korošec 
uspešno prenašajo izkušnje na 
mlajše planince. 
• Aktivno deluje novoustanovljena 
planinska sekcija Hrpelje Kozina 
(leta 1996), ki šteje okrog 50 čla
nov, in upati je, da bo sčasoma pre
rasla v samostojno PD. Skupino 
vodi Vojko Dobrila. 
• Sodelujemo s planinskimi društvi 
v Sloveniji, v zamejstvu in s 
hrvaškimi planinskimi društvi. 
• V 50 letih svojega delovanja je 
društvo upravičilo svoj obstoj, kar 
dokazujejo doseženi uspehi in 
rezultati. 
V vodstvu društva se zavedamo, da 
nismo storili vsega, kar smo želeli 
in hoteli, veseli pa smo, da so se 
tudi na obali uresničile besede dr. 
Henrika Turne, ki je rekel, da bo 
»planinstvo, ki je bilo privilegij 
nekaterih, postalo last širokih 

množic«. Število članov OPD in PD 
Alpemar to nedvomno potrjuje. 
Tudi mišljenje, da ob morju ni po
gojev za razvoj planinstva, je že 
stvar preteklosti. 
Doseženi dosedanji uspehi nas 
obvezujejo, da bomo tudi v prihod
nje uspešno uresničevali progra
me, sprejete na vsakoletnih občnih 
zborih društva.« 

Pred jubilejem PD 
Zabukovica 
Leto 1999 je bilo za Planinsko 
društvo Zabukovica predpraznično, 
leta 2000 praznuje petdeset let. 
Letos so pri planinski postojanki 
uredili razgledno verando. V uredi
tev so planinci vložili 148 ur prosto
voljnega dela. V koči so od obisko
valcev zbrali 146.400 tolarjev. 
Izgradnjo koče sta sofinancirali 
občini Prebold in Žalec. 
Koča je na meji med obema obči
nama in je simbolična povezava 
obeh občin, zato tudi skupna akcija. 
Verando sta odprla župana obeh 
občin in tudi tako poudarila skupno 
delo in skupne cilje v planinstvu in 
turizmu. 
V letu 1999 je PD organiziralo 16 
izletov, pohodov in udeležb na 
srečanjih. Vseh teh akcij se je ude
ležilo 500 planincev; največ jih je 
bilo na proslavi ob 100-letnici Mrzli
ce. Tu ni štet vsakoletni jesenski 
pohod na Hom; letošnjega so se 
udeležili učenci šole in preko 100 
starejših. 
Leta 1998 je bilo 15 let mladinskih 
taborov. Iz glasila »Medvodje 
1998«, ki je, žal, izšlo z zamudo, 
razberemo, da so si udeleženci ta
bora pod vodstvom geologa ogle
dali Dovžanovo sosesko pri Tržiču 
in potrdili usmeritev taborov -
vsako leto si ogledajo neko zname
nitost; leta 1997 so se spustili v rud
nik pri Mežici, lani so bili v Dovža-
novi soseski, letos so videli 
etnografske spomenike. Letos so 
letovali v Podvolovljeku in si ogle
dali star mlin, seznanili so se z le
gendami iz teh krajev in si ogledali 
planšarske objekte na Veliki plani
ni. V sedmih izmenah je bilo 364 
udeležencev tabora. Udeleženci iz
mene, v kateri so bili mladi iz PD 549 

Na Nanos 

SLAVICA ŠTIRN 

V vročem popoldnevu 
labirint zelenja 
z omamnim šelestenjem. 

Stopaš korak 
za korakom. 
Samo navzgor, 

da prideš 
v objem skalovja 
in razgledov. 

Na grebenu 
pozdrav 
vetrov, vrtincev. 

Rože, trave 
se vrtijo 
v piruetah. 

Za hip 
omagajo, 
poležejo. 

Zabubijo orgle 
in neugnani ples 
se nadaljuje... 


